

Technology Risk Training Portfolio



Shape the future
with confidence

Aktuelle Herausforderungen und Anforderungen

Die Anforderungen an Cybersicherheit, Governance und Compliance steigen stetig, sowohl durch regulatorische Vorgaben als auch durch die zunehmende Abhängigkeit von digitalen Geschäftsmodellen. Organisationen stehen vor der Herausforderung, Sicherheit nicht isoliert, sondern strategisch, wirksam und prüfbar umzusetzen.

Was erwartet Sie in unserem Training Portfolio?

Unsere Trainings vermitteln praxisnahes und fundiertes Know-how entlang zentraler Standards und Regulierungen. Sie unterstützen Fach- und Führungskräfte dabei, Anforderungen richtig einzuordnen, Risiken gezielt zu steuern und wirksame Strukturen aufzubauen. Der Fokus liegt dabei auf Umsetzbarkeit, Entscheidungsfähigkeit und nachhaltiger Verankerung von Cyber- und Informationssicherheit im Unternehmen.

Training Portfolio

Cybersecurity Strategy and ISMS

Fundamentals of Identity & Access Management

ISO 27001 Lead Auditor/Lead Implementer Training

ISO 42001 Lead Auditor/Lead Implementer Training

NIS-2 Compliance Journey

NIS-2 Leadership Training

SOC Reporting/ISAE 3402 - Empowering Assurance Excellence

TISAX Masterclass: essential steps for a successful certification

Kontakt

Für individuelle Anfragen
und weitere Informationen
wenden Sie sich bitte an:

TechRiskTrainings@de.ey.com



Lutz Naake

Partner | Technology Risk

Lutz.Naake@de.ey.com



Svenja Kriegelstein

Manager | Technology Risk

Svenja.Linea.Kriegelstein@de.ey.com

Technology Risk Training Portfolio 2026

Für individuelle Anfragen und weitere
Informationen wenden Sie sich bitte an:
TechRiskTrainings@de.ey.com

Datum	Training	Ort	Preis p.P.*
10.08.2026	NIS-2 Leadership Training	Hamburg	1.000 €
13.08.2026	NIS-2 Compliance Journey	Stuttgart	1.000 €
10.09.2026	NIS-2 Compliance Journey	München	1.000 €
14.-18.09.2026	ISO 27001 Lead Auditor/Lead Implementer Training	Hamburg	3.440 €
14.10.2026	Cybersecurity Strategy and ISMS	Eschborn	1.000 €
15.10.2026	NIS-2 Compliance Journey	Eschborn	1.000 €
20.-22.10.2026	Fundamentals of Identity & Access Management	Hamburg	3.000 €
02.-03.11.2026	TISAX Masterclass	<i>virtuell</i>	1.500 €
09.-13.11.2026	ISO 42001 Lead Auditor/Lead Implementer Training	Berlin	3.000 €
12.11.2026	NIS-2 Compliance Journey	Hamburg	1.000 €
16.11.2026	NIS-2 Leadership Training	Berlin	1.000 €
25.-26.11.2026	SOC Reporting/ISAE 3402 - Empowering Assurance Excellence	München	1.500€
23.-27.11.2026	ISO 27001 Lead Auditor/Lead Implementer Training	Berlin	3.440 €
10.12.2026	NIS-2 Compliance Journey	Berlin	1.000 €

* Preise zzgl. MwSt. Übernachtungen/Anreise erfolgen auf eigene Kosten

Technology Risk Training Portfolio 2026

Für individuelle Anfragen und weitere
Informationen wenden Sie sich bitte an:
TechRiskTrainings@de.ey.com

Cybersecurity Strategy and ISMS

Worum geht es?

Der Workshop ist ein interaktiver eintägiger Workshop, der Unternehmen dabei unterstützt, eine klare und praxisorientierte Cyberstrategie zu entwickeln und ein nachhaltig wirksames Informationssicherheitsmanagementsystem (ISMS) aufzubauen. Durch strukturierte Methoden und gemeinsame Reflexion macht der Workshop aktuelle Herausforderungen, Anforderungen und strategische Zielbilder transparent.

Ziel des Trainings:

Eine gemeinsame strategische Zielsetzung für Cyber- und Informationssicherheit entwickeln, den aktuellen Reifegrad der Cyberorganisation strukturiert bewerten und, darauf aufbauend, eine priorisierte Roadmap für die weitere Cyber- und ISMS-Transformation ableiten.

Themen:

- Verstehen, wie Geschäftsstrategie, Bedrohungslage und Anforderungen (regulatorisch, Kunden, Markt, intern) die Cyber- und ISMS-Ausrichtung prägen
- Den Cyber-/ISMS-Reifegrad strukturiert einschätzen und zentrale Lücken identifizieren
- Eine klare Cyberstrategie und ISMS-Zielbilder entwickeln, die zu Risikoappetit und Unternehmenszielen passen
- Aufbau, Rollen und organisatorische Verankerung eines funktionierenden ISMS verstehen – inkl. Kernelementen, Prozessen und Steuerungsmechanismen
- Risiken effektiv bewerten (qualitativ und quantitativ) und verständlich berichten
- Maßnahmen priorisieren und eine umsetzbare Roadmap erstellen

14.10.2026 (Eschborn)

Fundamentals of Identity & Access Management

Worum geht es?

Der Workshop vermittelt grundlegendes sowie vertiefendes Wissen im Bereich Identity and Access Management (IAM) und richtet sich sowohl an Einsteiger als auch an Fachkräfte aus den Bereichen IT, Cybersicherheit und Risikomanagement.

Ziel des Workshops:

Ziel ist es, ein umfassendes Verständnis aller Kernbereiche des IAM zu schaffen und praxisnahe, relevante Fähigkeiten zu vermitteln.

Themen:

- Identitäts- und Account-Management
- Zugriffsmanagement und Funktionstrennung (Segregation of Duties)
- Privileged Access Management (PAM)
- Berechtigungskonzepte und Anwendungs-Onboarding
- IAM-Governance, IAM-Ökosystem
- Regulatorische Anforderungen und Standards

20.-22.10.2026 (Hamburg)

ISO 27001 Lead Auditor/Lead Implementer Training

Worum geht es?

Die Schulung vermittelt fundierte Kenntnisse zur Implementierung und Prüfung eines Informationssicherheitsmanagementsystems (ISMS) gemäß ISO/IEC 27001:2022.

Ziel der Schulung:

Ziel ist es, die Teilnehmenden dazu zu befähigen, ein ISMS aufzubauen, zu betreiben und zu auditieren, sowie die Zertifizierungen ISO 27001 Lead Auditor und/oder ISO 27001 Lead Implementer zu erlangen.

Themen:

- Anforderungen der Norm
- Kontext der Organisation
- Führung und Governance
- Risikobewertung und -behandlung
- Betrieb und Umsetzung des ISMS
- Incident-Management und Resilienz
- Überwachung und Verbesserung des ISMS
- Zertifizierung und Audit
- Annex A Controls

14.-18.09.2026 (Hamburg), 23.11.-27.11.2026 (Berlin)

Trust in AI – ISO 42001 Lead Auditor/Lead Implementer Training

Worum geht es?

Diese Schulung konzentriert sich auf die Implementierung und Auditierung von Managementsystemen zum verantwortungsvollen Einsatz von künstlicher Intelligenz (KI) gemäß ISO/IEC 42001:2023.

Ziel der Schulung:

Ziel ist es, die Teilnehmenden auf die Herausforderungen der KI-Governance vorzubereiten und sie in die Lage zu versetzen, Audits und Implementierungen nach ISO/IEC 42001 durchzuführen, sowie die Zertifizierungen Lead Auditor und/oder Lead Implementer zu erlangen.

Themen:

- EU AI Act Anforderung
- Aufbau eines AI Governance Management System
- Scoping und Berichtswesen des AI Governance System
- Praktische Anwendungsfälle und Herausforderungen der AI Compliance Journey

09.-13.11.2026 (Berlin)

Technology Risk Training Portfolio 2026

Für individuelle Anfragen und weitere
Informationen wenden Sie sich bitte an:
TechRiskTrainings@de.ey.com

NIS-2 Compliance Journey

Worum geht es?

Der Workshop bietet eine praxisorientierte Einführung in die Anforderungen der NIS-2-Richtlinie sowie deren konkrete Umsetzung in Organisationen. Ein besonderer Schwerpunkt liegt auf den Herausforderungen und Umsetzungsfragen von Gruppengesellschaften und komplexen Unternehmensstrukturen.

Ziel des Workshops:

Ziel ist es, die Teilnehmenden zu befähigen, die Anforderungen der NIS-2-Richtlinie sicher zu verstehen, zielgerichtet zu priorisieren und in wirksame Governance- und Compliance-Prozesse zu überführen. Die Teilnehmenden lernen Ansätze kennen, um NIS-2 effizient in Gruppenstrukturen zu implementieren.

Themen:

- Überblick über die NIS-2-Richtlinie und ihre Implikationen für Unternehmen
- Analyse der NIS-2-Betroffenheit, inkl. Herausforderungen für verbundene Unternehmen
- Detaillierte Einführung in NIS-2-Pflichten: Governance, Reporting, Risikomanagement, technische und organisatorische Maßnahmen
- Priorisierung und Umsetzung der Anforderungen in Konzernen
- Praxisnahe Fallstudien und interaktive Übungen zur Umsetzung der NIS-2-Anforderungen
- Leading-Practice-Ansätze aus Umsetzungsprojekten in verschiedenen Branchen
- Typische Herausforderungen bei Implementierung, Steuerung und Reporting
- Governance-Modelle, Rollen, Verantwortlichkeiten und Ressourcenmanagement für eine nachhaltige NIS-2-Compliance

13.08.2026 (Stuttgart), 10.09.2026 (München), 15.10.2026 (Eschborn), 12.11.2026 (Hamburg),
10.12.2026 (Berlin)

NIS-2 Leadership Training

Worum geht es?

Die Schulung geht auf die gesetzlichen Verpflichtungen gemäß § 38 Abs. 3 BSIG-E und Art. 20 Abs. 2 der NIS-2 Richtlinie ein und orientiert sich an der BSI-Leitlinie zur NIS-2 Geschäftsleitungsschulung. Sie stellt sicher, dass die Geschäftsleitung ihre Verantwortung im Bereich Informationssicherheit informiert, angemessen und nachweisbar wahrnehmen kann.

Ziel des Workshops:

Ziel ist es, die Geschäftsleitung in die Lage zu versetzen, ihre gesetzlichen Pflichten nach NIS-2 informiert, verantwortlich und nachweisbar wahrzunehmen sowie Cyber- und Informationssicherheitsrisiken wirksam zu steuern und zu überwachen.

Themen:

- Überblick über die NIS-2-Richtlinie und die Pflichten der Geschäftsleitung
- Einordnung der NIS-2-Anwendbarkeit und Priorisierung der Anforderungen im Unternehmen
- Managementgerechte Bewertung von Cyber- und Informationssicherheitsrisiken
- Governance-, Scoping- und Kontrollansätze für wirksames Cyberrisikomanagement
- Verantwortlichkeiten, Haftungsrisiken und Aufsichtspflichten der Führungsebene
- Incident-Management und Meldepflichten gemäß NIS-2 Leading Practices zur Umsetzung eines verhältnismäßigen, prüffähigen Sicherheitsansatzes

10.08.2026 (Hamburg), 16.11.2026 (Berlin)

SOC Reporting/ISAE 3402 - Empowering Assurance Excellence

Worum geht es?

Der Workshop vermittelt grundlegende und weiterführende Einblicke in SOC Reporting Frameworks sowie den Prüfungsstandard ISAE3402. Die unterschiedlichen Rollen von SOC-Berichten und ISAE3402 sowie deren Zusammenspiel werden erläutert und es wird aufgezeigt, wie Prüfungsberichte Transparenz, Vertrauen und Audit Readiness in modernen Cloud-, digitalen und KI-gestützten Umgebungen unterstützen.

Ziel des Workshops:

Ziel des Trainings ist es, die Teilnehmenden zu befähigen, SOCR/ISAE-3402-Prüfungen ganzheitlich zu planen, durchzuführen und zu bewerten. Teilnehmende erwerben sowohl grundlegende als auch vertiefte Fähigkeiten im Umgang mit regulatorischen Anforderungen, in der Konzeption und Umsetzung wirksamer Kontrollen, in der Interpretation von Prüfungsberichten sowie im Umgang mit KI-, IAM- und DevOps-bezogenen Herausforderungen.

Themen:

- EU-Regulierungen und Compliance Frameworks
- Grundlagen von Attestierungs- und Zertifizierungsprüfungen (z. B. ISO, SOCR/ISAE 3402, C5)
- Lebenszyklus eines Engagements: Scope, Rollen und Lieferung
- Audit Readiness: Systemgrenzen, Risikoanalyse, Kontrolldesign, Dokumentation und Remediation
- SOC-Reporting: Typen, Anwendungsfälle und Interpretation
- Verzahnung von Standards und zukünftige Trends (Cybersicherheit, Lieferketten und KI)
- Praxisanwendung: Analyse von Beispielberichten und Umgang mit Abweichungen

25.-26.11.2026 (München)

TISAX Masterclass: Essential Steps for a Successful Certification

Worum geht es?

Der Workshop behandelt die Anforderungen und Synergien von TISAX- und ISO-27001-Zertifizierungen. Beide Standards sind zentrale Bestandteile eines wirksamen Informationssicherheitsmanagements, insbesondere in der Automobilindustrie.

Ziel des Workshops:

Ziel ist es, ein umfassendes Verständnis der rechtlichen und regulatorischen Anforderungen an die Informationssicherheit in der Automobilindustrie zu schaffen, Synergien zwischen beiden Standards gezielt zu nutzen und eine effiziente Umsetzung sicherzustellen.

Themen:

- Risikomanagement und Risikoanalyse
- Anforderungen von TISAX und ISO 27001
- Ressourcenmanagement
- Planung und Durchführung von Assessments
- Aufbau einer nachhaltigen Sicherheitskultur
- Schulungs- und Awareness-Programme für Mitarbeitende
- Marktzugang und Wettbewerbsvorteile durch Zertifizierungen

02.-03.11.2026 (virtuell)

EY | Building a better working world

Wir setzen uns für eine besser funktionierende Welt ein, indem wir neue Werte für Kunden, Mitarbeitende, die Gesellschaft und den Planeten schaffen und gleichzeitig das Vertrauen in die Kapitalmärkte stärken.

Mithilfe von Daten, KI und fortschrittlicher Technologie unterstützen unsere Teams ihre Kunden dabei, gemeinsam die Zukunft mit Zuversicht zu gestalten und Antworten auf die drängendsten Fragen von heute und morgen zu finden.

Unsere Teams bieten ein breit gefächertes Dienstleistungsspektrum in den Bereichen Assurance, Consulting, Tax sowie Strategy and Transactions an. Unterstützt durch fundiertes Branchenwissen, ein global verbundenes, multidisziplinäres Netzwerk und vielfältige Ökosystem-Partner bieten unsere Teams Dienstleistungen in mehr als 150 Ländern und Regionen an.

All in to shape the future with confidence.

„EY“ und „wir“ beziehen sich auf die globale Organisation oder ein oder mehrere Mitgliedsunternehmen von Ernst & Young Global Limited, von denen jedes eine eigene juristische Person ist. Ernst & Young Global Limited ist eine Gesellschaft mit beschränkter Haftung nach englischem Recht und erbringt keine Leistungen für Kunden. Informationen darüber, wie EY personenbezogene Daten erhebt und verarbeitet, sowie eine Beschreibung der Rechte, die Einzelpersonen gemäß der Datenschutzgesetzgebung haben, sind unter ey.com/privacy verfügbar. Weitere Informationen über unsere Organisation finden Sie unter ey.com.

© 2026 EY Digital Business Services GmbH
All Rights Reserved.

ED None

Diese Präsentation ist lediglich als allgemeine, unverbindliche Information gedacht und kann daher nicht als Ersatz für eine detaillierte Recherche oder eine fachkundige Beratung oder Auskunft dienen. Es besteht kein Anspruch auf sachliche Richtigkeit, Vollständigkeit und/oder Aktualität. Jegliche Haftung seitens EY Digital Business Services GmbH und/oder anderer Mitgliedsunternehmen der globalen EY-Organisation wird ausgeschlossen.

ey.com/de

Technology Risk Training Portfolio



Shape the future
with confidence

Current challenges and requirements

The requirements for cybersecurity, governance, and compliance are continuously increasing, driven both by regulatory obligations and the growing reliance on digital business models. Organizations are faced with the challenge of implementing security not in isolation, but in a strategic, effective, and auditable manner.

What can you expect from our training portfolio?

Our trainings provide practical and in-depth expertise aligned with key standards and regulations. They support both specialists and executives in correctly interpreting requirements, managing risks in a targeted manner, and establishing effective structures. The focus is on practical implementation, decision-making capability, and the sustainable integration of cyber and information security within the organization.

Training Portfolio

Cybersecurity Strategy and ISMS

Fundamentals of Identity & Access Management

ISO 27001 Lead Auditor/Lead Implementer Training

ISO 42001 Lead Auditor/Lead Implementer Training

NIS-2 Compliance Journey

NIS-2 Leadership Training

SOC Reporting/ISAE 3402 - Empowering Assurance Excellence

TISAX Masterclass: essential steps for a successful certification

Contact

For individual inquiries
and further information,
please contact:

TechRiskTrainings@de.ey.com



Lutz Naake

Partner | Technology Risk

Lutz.Naake@de.ey.com



Svenja Kriegelstein

Manager | Technology Risk

Svenja.Linea.Kriegelstein@de.ey.com

Technology Risk Training Portfolio 2026

For inquiries and further information,
please contact:

TechRiskTrainings@de.ey.com

Date	Training	Location	Price p.p.*
10.08.2026	NIS-2 Leadership Training	Hamburg	1.000 €
13.08.2026	NIS-2 Compliance Journey	Stuttgart	1.000 €
10.09.2026	NIS-2 Compliance Journey	Munich	1.000 €
14.-18.09.2026	ISO 27001 Lead Auditor/Lead Implementer Training	Hamburg	3.440 €
14.10.2026	Cybersecurity Strategy and ISMS	Eschborn	1.000 €
15.10.2026	NIS-2 Compliance Journey	Eschborn	1.000 €
20.-22.10.2026	Fundamentals of Identity & Access Management	Hamburg	3.000 €
02.-03.11.2026	TISAX Masterclass	<i>virtuell</i>	1.500 €
09.-13.11.2026	ISO 42001 Lead Auditor/Lead Implementer Training	Berlin	3.000 €
12.11.2026	NIS-2 Compliance Journey	Hamburg	1.000 €
16.11.2026	NIS-2 Leadership Training	Berlin	1.000 €
25.-26.11.2026	SOC Reporting/ISAE 3402 - Empowering Assurance Excellence	Munich	1.500€
23.-27.11.2026	ISO 27001 Lead Auditor/Lead Implementer Training	Berlin	3.440 €
10.12.2026	NIS-2 Compliance Journey	Berlin	1.000 €

* Prices excl. VAT. Prices do not include accommodation and travel costs

Technology Risk Training Portfolio 2026

For inquiries and further information,
please contact:

TechRiskTrainings@de.ey.com

Cybersecurity Strategy and ISMS

What is it about?

The workshop is an interactive one-day workshop that helps companies develop a clear and practical cyber strategy and establish a sustainable and effective information security management system (ISMS). Through structured methods and joint reflection, the workshop creates transparency about current challenges, requirements and strategic objectives.

Training Objective:

Develop a common strategic objective for cyber and information security, evaluate the current maturity level of the cyber organization in a structured manner and based on this, derive a prioritized roadmap for further cyber and ISMS transformation.

Topics:

- Understanding how business strategy, threats and requirements (regulatory, customer, market, internal) shape cyber and ISMS alignment
- Assessing cyber/ISMS maturity in a structured manner and identifying key gaps
- Developing a clear cyber strategy and ISMS target vision that fits with risk appetite and corporate goals
- Understanding the structure, roles and organizational anchoring of a functioning ISMS – including core elements, processes and control mechanisms
- Effectively assessing risks (qualitatively and quantitatively) and reporting them in an understandable way
- Prioritizing measures and creating an actionable roadmap

14.10.2026 (Eschborn)

Fundamentals of Identity & Access Management

What is it about?

The workshop provides fundamental and advanced knowledge in the field of IAM and is aimed at beginners as well as professionals in IT, cyber security and risk management.

Training Objective:

The objective is to create a comprehensive understanding of all core areas of IAM and to impart practical, relevant skills.

Topics:

- Identity & Account Management
- Access Management and Segregation of Duties (SoD)
- Privileged Access Management (PAM)
- Authorization Concepts and Onboarding
- IAM Governance, Ecosystem, Regulations and Standards

20.-22.10.2026 (Hamburg)

Technology Risk Training Portfolio 2026

For inquiries and further information,
please contact:

TechRiskTrainings@de.ey.com

ISO 27001 Lead Auditor/Lead Implementer Training

What is it about?

The training provides in-depth knowledge on implementing and auditing an Information Security Management System (ISMS) according to ISO/IEC 27001:2022.

Training Objective:

The goal is to enable participants to build, operate, and audit an ISMS, as well as to obtain the ISO 27001 Lead Auditor and Lead Implementer certification.

Topics:

- Risk Assessment and Governance
- Policies, Access Control and Supplier Security
- Incident Management and Business Continuity
- Auditing according to ISO 27001
- Practical Case Studies and Implementation Challenges

14.-18.09.2026 (Hamburg), 23.11.- 27.11.2026 (Berlin)

Trust in AI – ISO 42001 Lead Auditor/Lead Implementer Training

What is it about?

This training focuses on the implementation and auditing of Management Systems for a trustworthy usage and implementation of Artificial Intelligence (AI) in accordance with ISO/IEC 42001:2023.

Training Objective:

The objective is to prepare participants for the challenges of AI governance and enable them to conduct audits and implementations based on ISO/IEC 42001 as well as to obtain the Lead Auditor and Lead Implementer certification.

Topics:

- EU Regulations (e.g., AI Act)
- Establishing and Operating an AI Management System
- Scoping, Control, and Reporting
- Practical Case Studies on the Compliance Journey
- Challenges and Leading Practices in Implementation

08.-12.06.2026 (Stuttgart), 09.-13.11.2026 (Berlin)

Technology Risk Training Portfolio 2026

For inquiries and further information,
please contact:

TechRiskTrainings@de.ey.com

NIS-2 Compliance Journey

What is it about?

The workshop offers a practical introduction to the requirements of the NIS-2 Directive and its concrete implementation in organisations. A particular focus is placed on the challenges and implementation issues faced by group companies and complex corporate structures.

Training Objective:

The aim is to enable participants to confidently understand the requirements of the NIS 2 Directive, prioritise them in a targeted manner and translate them into effective governance and compliance processes. Participants will learn approaches for efficiently implementing NIS 2 in group structures.

Topics:

- Overview of the NIS-2 Directive and its implications for companies
- Analysis of NIS-2 applicability, including challenges for affiliated companies
- Detailed introduction to NIS-2 obligations: governance, reporting, risk management, technical and organizational measures
- Practical case studies and interactive exercises on the application of NIS-2 requirements
- Leading practice approaches from implementation projects in various industries
- Typical challenges in implementation, control and reporting
- Prioritization and implementation of requirements in corporations
- Governance models, roles, responsibilities and resource management for sustainable NIS-2 compliance

13.08.2026 (Stuttgart), 10.09.2026 (Munich), 15.10.2026 (Eschborn), 12.11.2026 (Hamburg),
10.12.2026 (Berlin)

NIS-2 Leadership Training

What is it about?

The training addresses the statutory obligations under § 38 (3) BSIG-E and Article 20 (2) of the NIS-2 Directive and is aligned with the BSI Guidelines for NIS-2 Executive Training. It ensures that the executive management can fulfil its responsibilities in the area of information security in an informed, appropriate, and demonstrably compliant manner.

Training Objective:

The objective is to enable the executive management to fulfil its legal duties under NIS-2 in an informed, responsible, and demonstrable way, and to effectively govern, oversee, and manage cyber and information security risks.

Topics:

- Overview of the NIS-2 Directive and the obligations for executive management
- Determining NIS-2 applicability and prioritising requirements within the organization
- Management-oriented assessment of cyber and information security risks
- Governance, scoping, and control approaches for effective cyber risk management
- Responsibilities, liability exposure, and oversight duties at the executive level
- Incident management and reporting obligations in accordance with NIS-2 Leading practices for implementing a proportionate and auditable security framework

10.08.2026 (Hamburg), 16.11.2026 (Berlin)

Technology Risk Training Portfolio 2026

For inquiries and further information,
please contact:

TechRiskTrainings@de.ey.com

SOC Reporting/ISAE 3402 - Empowering Assurance Excellence

What is it about?

The workshop provides foundational and advanced insights into SOC reporting frameworks and the ISAE 3402 assurance standard, clarifying their distinct roles and how they interact. The distinct roles of SOC reports and ISAE 3402, as well as their interaction, are explained, demonstrating how assurance reports support transparency, trust, and audit readiness in modern cloud-, digital-, and AI-enabled environments.

Training Objective:

The goal is to enable participants to plan, execute and evaluate SOC/ISAE 3402 engagements. Participants develop both foundational and advanced capabilities in navigating regulatory requirements, designing and implementing effective controls, interpreting assurance reports, and addressing challenges related to AI, IAM, and DevOps.

Topics:

- EU Regulations and Compliance Frameworks
- Fundamentals of Attestation and Certification (ISO, SOC/ISAE3402, C5)
- Engagement Lifecycle: Scope, Roles, Delivery
- Audit Readiness: System Boundaries, Risk Analysis, Control Design, Documentation, Remediation
- SOC Reporting: Types, Use Cases, Interpretation
- Connecting Standards and Future Trends (Cybersecurity, Supply Chain, AI)
- Practical Application: Analyzing Sample Reports, Handling Deviations

25.-26.11.2026 (Munich)

TISAX Masterclass: essential steps for a successful certification

What is it about?

The workshop covers the requirements and synergies of TISAX and ISO 27001 certification. Both standards are key components of effective information security management, particularly in the automotive industry.

Training Objective:

The goal is to create a comprehensive understanding of the legal and regulatory requirements in information security, leverage synergies between both standards and ensure efficient implementation.

Topics:

- Risk Management and Risk Analysis
- Requirements and Benefits of TISAX and ISO 27001
- Market Access and Competitive Advantages through Certification
- Planning and Conducting Assessments
- Building a Sustainable Security Culture
- Training and Awareness Programs for Employees

02.-03.11.2026 (virtual)

EY | Building a better working world

EY is building a better working world by creating new value for clients, people, society and the planet, while building trust in capital markets.

Enabled by data, AI and advanced technology, EY teams help clients shape the future with confidence and develop answers for the most pressing issues of today and tomorrow.

EY teams work across a full spectrum of services in assurance, consulting, tax, strategy and transactions. Fueled by sector insights, a globally connected, multidisciplinary network and diverse ecosystem partners, EY teams can provide services in more than 150 countries and territories.

All in to shape the future with confidence.

“EY” and “we” refer to the global organization, and may refer to one or more, of the member firms of Ernst & Young Global Limited, each of which is a separate legal entity. Ernst & Young Global Limited, a UK company limited by guarantee, does not provide services to clients. Information about how EY collects and uses personal data and a description of the rights individuals have under data protection legislation are available via ey.com/privacy. EY member firms do not practice law where prohibited by local laws. For more information about our organization, please visit ey.com.

© 2026 EY Digital Business Services GmbH
All Rights Reserved.

ED None

This presentation has been prepared for general informational purposes only and is therefore not intended to be a substitute for detailed research or professional advice. No liability for correctness, completeness and/or currentness will be assumed. Neither EY Digital Business Services GmbH nor any other member of the global EY organization can accept any responsibility.

ey.com/de